
International practical conference “Sustainable Development Through the Transformation of ESG 

Financial Instruments” 

The Higher School of Economics and Business at Al-Farabi KazNU hosted an international practical 

conference titled “Sustainable Development Through the Transformation of ESG Financial Instruments.” 

Organized with support from the Ministry of Science and Higher Education of the Republic of Kazakhstan, 

the event commemorated the 75th anniversary of the founding of the Higher School of Economics and 

Business at KazNU. The conference is part of the grant-financed scientific and technical project IRN 

AP19679105, focusing on the “Transformation of ESG Financial Instruments in the Context of Developing 

a Green Economy in the Republic of Kazakhstan.” 

The conference commenced with a ceremonial opening, featuring a welcoming address by 

Nurmagambetova Azhar Zeynullaevna, PhD, Candidate of Economic Sciences, Associate Professor, and 

Head of the Department of Finance and Accounting at KazNU, who also served as the event moderator. 

Leila Abdrashevna Bimendieva, Dean of the Higher School of Economics and Business at KazNU, also 

addressed the participants. 

Keynote presentations were delivered by Ahmad Afandi Mahfudz, Professor at the University of 

Darussalam Gontor, Indonesia; Mukhanova Gainy Kazibayevna, Director of the Research Institute 

“Academy of Financial Monitoring” under the Financial Monitoring Agency of the Republic of Kazakhstan; 

and Niyazbekova Shakizada Uteulievna, Associate Professor at the Financial University under the 

Government of the Russian Federation. The discussions covered a range of topics, including alternative 

tools for addressing environmental issues, the identification of threats and opportunities for companies, 

risk management systems, and the impact of digital finance on clean energy and green bonds. 

The conference continued with contributions from experts from Kazakhstan, Russia, and other countries, 

addressing a broad spectrum of topics related to sustainable development and the transformation of ESG 

financial instruments. Participants presented on current issues such as green insurance, corporate 

governance, digital technologies for enhancing energy efficiency, and many other pertinent subjects. 

 

Международная практическая конференция по устойчивому развитию через трансформацию 

финансовых инструментов ESG 

В Высшей школе экономики и бизнеса КазНУ имени Аль-Фараби состоялась международная 

практическая конференция «Устойчивое развитие посредством трансформации финансовых 

инструментов ESG». Мероприятие было организовано при поддержке Министерства науки и 

высшего образования Республики Казахстан и приурочено к 75-летию со дня основания Высшей 

школы экономики и бизнеса КазНУ. Конференция проводится в рамках проекта грантового 

финансирования по научным и научно-техническим проектам ИРН AP19679105 «Трансформация 

финансовых инструментов ESG в условиях развития "зелёной" экономики Республики Казахстан». 

Конференция началась с торжественного открытия, где с приветственным словом выступила 

Нурмагамбетова Ажар Зейнуллаевна, доктор PhD, кандидат экономических наук, ассоциированный 

профессор и заведующая кафедрой «Финансы и учет» КазНУ, которая также является модератором 

мероприятия. Декан Высшей школы экономики и бизнеса КазНУ, Бимендиева Лейла Абдрашевна, 

также выступила с вступительным словом перед участниками. 

В ходе конференции доклады представили: Ахмад Афанди Махфудз, профессор Университета 

Даруссалам Гонтор, Индонезия, Муханова Гайни Казибаевна, директор НИИ «Академия 

финансового мониторинга» при Агентстве РК по финансовому мониторингу, и Ниязбекова 

Шакизада Утеулиевна, доцент Финансового университета при Правительстве РФ. Поднятые в 

докладах вопросы охватывали такие темы как альтернативные инструменты для решения 



экологических проблем, вопросы идентификации угроз и возможностей для компаний и системы 

управления рисками, и влияние цифровых финансов на чистую энергетику и зелёные облигации. 

Конференция продолжилась выступлениями экспертов из Казахстана, России и других стран, 

охватывая широкий спектр тем, связанных с устойчивым развитием и трансформацией финансовых 

инструментов ESG. Среди участников были представлены доклады по актуальным вопросам 

зелёного страхования, корпоративного управления, цифровых технологий для повышения 

энергоэффективности и многим другим темам. 

 


